



**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

№ 14-10/548

*Enclosure: as stated, on
3 p.*

The Secretariat of the Conference on Interaction and Confidence Building Measures in Asia (CICA) presents its compliments to the CICA Member States and, in addition to Note 14-10/451 dated 23 July 2021, has the honour to forward herewith an updated programme of the International Forum on *Opportunities for Cooperation of the CICA Member States in the Field of Digitalization of the Economy* to be hosted by the Republic of Kazakhstan on 9 September 2021 at 14:00 (GMT +6, Nur-Sultan time).

The instructions to join the Forum will be provided additionally.

The Secretariat avails itself of this opportunity to renew to the CICA Member States the assurances of its highest consideration.

Nur-Sultan, 31 August 2021



**MEMBER STATES
OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES
IN ASIA**



**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

№ 14-10/548

Секретариат Совещания по взаимодействию и мерам доверия в Азии (СВМДА) свидетельствует свое уважение государствам-членам СВМДА и в дополнение к ноте №14-10/451 от 23 июля 2021 г., имеет честь препроводить обновленную программу Международного форума «Возможности сотрудничества государств-членов СВМДА в сфере цифровизации экономики», который будет проводиться Республикой Казахстан 9 сентября 2021 года в 14:00 (GMT+6, время в г.Нур-Султан).

*Приложение:
упомянутое, на 3 л.*

Техническое руководство по подключению к Форуму будет направлено дополнительно.

Секретариат пользуется случаем, чтобы возобновить государствам-членам СВМДА уверения в своем весьма высоком уважении.

город Нур-Султан, 31 августа 2021 года



**ГОСУДАРСТВА-ЧЛЕНЫ
СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ И
МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

Қосымша: аталған,
1 п.

Азиядағы өзара іс-қимыл және сенім шаралары кеңесінің (АӨСШК) Хатшылығы АӨСШК мүше мемлекеттеріне өзінің зор ілтипатын білдіре отырып, 2021 жылғы 23 шілдедегі №14-10/451 нотасына қосымша ретінде 2021 жылғы 9 қыркүйекте сағат 14.00-де (GMT+6, Нұр-Сұлтан қаласының уақытымен). Қазақстан Республикасы ұйымдастыратын «Экономиканы цифрландыру саласындағы АӨСШК мүше мемлекеттерінің ынтымақтастық мүмкіндіктері» халықаралық форумға қатысты жаңартылған бағдарламаны жолдауды өзіне мәртебе санайды.

Форумға қосылу бойынша техникалық ақпарат қосымша жолданады.

Хатшылық осы мүмкіндікті пайдалана отырып, АӨСШК мүше мемлекеттеріне өзінің зор ілтипатын тағы да растайды.

Нұр-Сұлтан қаласы, 2021 жылғы 31 тамыз

**АЗИЯДАҒЫ ӨЗАРА ІС-ҚИМЫЛ ЖӘНЕ
СЕНІМ ШАРАЛАРЫ КЕҢЕСІНІҢ МҮШЕ
МЕМЛЕКЕТТЕРІ**



PROGRAMME

International Forum on Opportunities for Cooperation of the CICA Member States in the Field of Digitalization of the Economy

*Date: Thursday, 9 September 2021
Time: 14:00 (GMT+6, Nur-Sultan time)
(Via Zoom Application)*

Host: Republic of Kazakhstan, “Damu” Entrepreneurship Development Fund JSC (www.damu.kz)

Time	Activity
13.50	Connecting participants
PLENARY MEETING (14.00 – 14.15)	
14.00-14.05	Moderator – Mr. Ulan ORAZTAYEV , Managing Director, National Managing Holding “Baiterek” JSC
14.05-14.10	Greetings from the Forum organizer Ms. Gauhar BURIBAYEVA , Chairman of the Executive Board of “DAMU” Entrepreneurship Development Fund JSC
14.10-14.15	Welcoming speech Ms. Chi FANG , Deputy Executive Director of the CICA Secretariat
SESSION 1 (14.15 – 15.05)	
Actions in progress and main problems in the CICA Member States in the field of digitalization	
14.15	Moderator: Mr. Ulan ORAZTAYEV , Managing Director, National Managing Holding “Baiterek” JSC
14.15-14.25	Mrs. Nazgul BAZHAYEVA , Director of the Department of Digital Transformation, Ministry of Digital Development,

	<p>Innovations and Aerospace Industry of the Republic of Kazakhstan</p> <p>Topic: DEVELOPMENT OF THE DIGITALIZATION OF THE ECONOMY IN THE REPUBLIC OF KAZAKHSTAN</p>
14.25-14.35	<p>Mr. Furkan CİVELEK, Head of Department of Digital Transformation Coordination, Digital Transformation Office of the Presidency of the Republic of Turkey</p> <p>Topic: TURKISH EXPERIENCE IN DIGITAL ECONOMY POLICIES: LESSONS LEARNED</p>
14.35-14.45	<p>Mr. Jakhangir SHUKUROV, Head of Strategic Development of the Information and Communication Technologies Department, Ministry for Development of Information Technologies and Communications of the Republic of Uzbekistan</p> <p>Topic: DIGITAL ECONOMY AS A DRIVER OF SUSTAINABLE GROWTH</p>
14.45–14.55	<p>Mr. Sheng GUOFEI, Director of the Investment Promotion Department of the China Chamber of Commerce for Import and Export of Machinery and Electronic Products (CCCME)</p> <p>Topic: DEVELOPMENT SITUATION AND ACTIONS IN PROGRESS IN CHINA IN THE FIELD OF DIGITAL ECONOMY</p>
14.55-15.05	Discussion/ Q&A
SESSION 2 <i>(15.05 – 15.55)</i>	
Actions taken to support SMEs to stimulate digital transformation of activities	
15.05	<p>Moderator: Mr. Bakhytzhn MAKAZHANOV, Deputy Chairman of the Executive Board of “DAMU” Entrepreneurship Development Fund JSC</p>
15.05-15.15	<p>Mr. Marlen SIKHAYEV, Deputy Chairman of the Management Board – “Zerde” National Infocommunication Holding” JSC (<i>Kazakhstan</i>)</p> <p>Topic: TBC</p>
15.15-15.25	<p>Mr. Sunil TYAGI, General Manager, National Small Industry Corporation Limited (<i>India</i>)</p> <p>Topic: TBC</p>

15.25-15.35	Mr. Pavel KONDRASHOV , Deputy Head of the International Cooperation Directorate – RSMB Corporation (<i>Russia</i>) Topic: THE DIGITAL PLATFORM OF SMEs – AN EFFECTIVE TOOL FOR SUPPORTING BUSINESS DEVELOPMENT AND COOPERATION
15.35-15.45	Mr. Ziji SONG , Regional Manager East Asia - Alibaba Cloud Intelligence International Business Unit Topic: ACCELERATE YOUR DIGITALIZATION
15.45-15.55	Discussion/ Q&A
SESSION 3 (15.45 – 16.25)	
Development of electronic commerce in the CICA Member States. Cooperation perspectives	
15.45-15.25	Moderator: Mr. Pavel KOKTYSHEV , Chief Executive Officer, Astana International Financial Centre (AIFC) Fintech Topic: TBC
15.55-15.05	Mr. Yerbol MEDEUOV , Deputy Director of the Digitalization Department, Ministry of Trade and Integration of the Republic of Kazakhstan Topic: DEVELOPMENT OF ELECTRONIC COMMERCE IN THE REPUBLIC OF KAZAKHSTAN
16.05-16.15	Mr. Junxin WEI , Director of E-Commerce Solutions, Asia - Alibaba Cloud Intelligence International Business Unit (China) Topic: CHINA E-COMMERCE INDUSTRY TRENDS AND THE BEST PRACTICES OF ALIBABA
16.15-16.25	Discussion/ Q&A
CLOSING	
16.25-16:30	Closing remarks

Contact person:

- **Aidos Akhmetov**, Principal Expert of the Department of Funding and International Relations, "Damu" Entrepreneurship Development Fund JSC, e-mail: Akhmetov.Aidos@fund.kz, тел: +7 707 511 9009;
- **Marat JANIKEYEV**, Officer of the CICA Secretariat, e-mail: m.janikeyev@s-cica.org, tel: +7 777 181 1110.



ПРОГРАММА
международного Форума
«Возможности сотрудничества государств-членов СВМДА в
сфере цифровизации экономики»

Дата: Четверг, 9 сентября 2021года
Время проведения: 14:00 (по времени Нур-Султана, GMT+6)
(Платформа: приложение Zoom)

Организатор: Республика Казахстан, АО «Фонд развития предпринимательства «ДАМУ» (www.damu.kz)

Время	Мероприятия
13.50	Подключение участников
ПЛЕНАРНОЕ ЗАСЕДАНИЕ (14.00 – 14.15)	
14.00-14.05	Модератор – г-н Улан ОРАЗТАЕВ , Управляющий директор, АО «Национальный управляющий холдинг «Байтерек»
14.05-14.10	Приветственное слово организатора Форума г-жа Гаухар БУРИБАЕВА , Председатель Правления, АО «Фонд развития предпринимательства «ДАМУ»
14.10-14.15	Приветственные слова г-жа Чи Фан , Заместитель Исполнительного директора Секретариата СВМДА
СЕССИЯ 1 (14.15 – 15.05)	
Принимаемые меры и основные проблемы в странах СВМДА в сфере цифровизации	
14.15	Модератор: г-н Улан ОРАЗТАЕВ , Управляющий директор АО «Национальный управляющий холдинг «Байтерек»
14.15-14.25	г-жа Назгуль БАЖАЕВА , Директор Департамента цифровой трансформации, Министерство цифрового

	<p>развития, инновации и аэрокосмической промышленности Республики Казахстан</p> <p>Тема: РАЗВИТИЕ ЦИФРОВИЗАЦИИ ЭКОНОМИКИ В РЕСПУБЛИКЕ КАЗАХСТАН</p>
14.25-14.35	<p>г-н Фуркан ДЖИВЕЛЕК, Директор Департамента координации цифровой трансформации, Офис цифровой трансформации при Президенте Турецкой Республики</p> <p>Тема: ТУРЕЦКИЙ ОПЫТ В ПОЛИТИКЕ ЦИФРОВОЙ ЭКОНОМИКИ: УСВОЕННЫЕ УРОКИ</p>
14.35-14.45	<p>г-н Жахонгир ШУКУРОВ, Начальник управления развития цифровой стратегии, Министерство по развитию информационных технологий и коммуникаций Республики Узбекистан</p> <p>Тема: ЦИФРОВАЯ ЭКОНОМИКА КАК ДРАЙВЕР УСТОЙЧИВОГО РОСТА</p>
14.45–14.55	<p>г-н Шенг ГУОФЕЙ, Директор Департамента привлечения инвестиций, Китайская торговая палата по импорту и экспорту машин и электронных товаров (СССМЕ)</p> <p>Тема: РАЗВИТИЕ И ПРИНИМАЕМЫЕ МЕРЫ В КИТАЕ В СФЕРЕ ЦИФРОВОЙ ЭКОНОМИКИ</p>
14.55-15.05	Дискуссия/ Вопросы и ответы
<p>СЕССИЯ 2 (15.05 – 15.55)</p>	
<p>Меры государственной поддержки МСП для стимулирования цифровой трансформации деятельности</p>	
15.05	<p>Модератор: г-н Бахытжан МАКАЖАНОВ, Заместитель Председателя Правления, АО «Фонд развития предпринимательства «Даму»</p>
15.05-15.15	<p>г-н Марлен СИХАЕВ, Заместитель Председателя Правления, АО «Национальный Инфокоммуникационный Холдинг «Зерде» (Казахстан)</p> <p>Тема: уточняется</p>
15.15-15.25	<p>г-н Сунил ТУЯГИ, Главный управляющий, Национальная корпорация малых предприятий (Индия)</p> <p>Тема: уточняется</p>
15.25-15.35	<p>г-н Павел КОНДРАШОВ, Заместитель Руководителя дирекции по международной деятельности Коорпорации МСП (Россия)</p>

	Тема: ЦИФРОВАЯ ПЛАТФОРМА ДЛЯ МСП – ЭФФЕКТИВНЫЙ ИНСТРУМЕНТ ДЛЯ ПОДДЕРЖКИ РАЗВИТИЯ БИЗНЕСА И СОТРУДНИЧЕСТВА
15.35-15.45	г-н Зиджи СОНГ , Региональный менеджер по Восточной Азии - Международное подразделение, Alibaba Cloud Intelligence (<i>Китай</i>) Тема: УСКОРЬТЕ ВАШУ ЦИФРОВИЗАЦИЮ
15.45-15.55	Дискуссия/ Вопросы и ответы
СЕССИЯ 3 (15.45 – 16.25)	
Развитие электронной торговли в странах СВМДА. Перспективы сотрудничества	
15.45-15.25	Модератор: г-н Павел КОКТЫШЕВ , CEO Fintech Hub Astana International Financial Centre (AIFC)
15.55-15.05	г-н Ербол Медеуов , Заместитель Директора Департамента цифровизации Министерства торговли и интеграции Республики Казахстан Тема: РАЗВИТИЕ ЭЛЕКТРОННОЙ ТОРГОВЛИ В РЕСПУБЛИКЕ КАЗАХСТАН
16.05-16.15	г-н Джунсинь ВЕЙ , Директор подразделения по решениям для электронной коммерции, Азия - Международное подразделение Alibaba Cloud Intelligence (<i>Китай</i>) Тема: КИТАЙСКИЕ ТРЕНДЫ ЭЛЕКТРОННОЙ КОММЕРЦИИ И ЛУЧШАЯ ПРАКТИКА КОМПАНИИ ALIBABA
16.15-16.25	Дискуссия/ Вопросы и ответы
ЗАКРЫТИЕ	
16.25-16:30	Заключительное слово

Контактные лица:

- **Айдос АХМЕТОВ**, Главный менеджер Департамента заимствования и международных отношений, АО «Фонд развития предпринимательства «Даму», e-mail: Akhmetov.Aidos@fund.kz, тел: +7 707 511 9009;
- **Марат ДЖАНИКЕЕВ**, Специалист Секретариата СВМДА, e-mail: m.janikeyev@s-cica.org, тел: +7 777 181 1110.